
Protokół
z sesji Rady Gminy

z dnia 16 maja 2014 roku.

W dniu 16 maja 2014 roku w Urzędzie Gminy w Sońsku odbyła się Rady
Gminy  Sońsk.  W  posiedzeniu  udział  wzięli  Radni  wg.  załączonej  listy
obecności.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Jarosław Wielechowski - Wójt Gminy Sońsk
2. Katarzyna Nałęcz - Skarbnik Gminy Sońsk

Ad. 5 
A ) zmiany w budżecie
Pani Skarbnik wyjaśniła planowane zmiany do budżetu, na 2014r. Szczegóły 
zawarte są w załączniku do uchwały Nr XLI/254/2014
Za - jednogłośnie  

b) zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Sońsk na 2013 rok. 

Pani Skarbnik odczytała uchwalę RIO w sprawie zaopiniowania przedłożonego 
sprawozdania.

Radny Piotr Kurowski stwierdził, że budżet gminy jest źle wydatkowany a 
wręcz przejadany. 
Radny Wiesław Piotrowicz zaznaczył, iż pracownicy RIO są niezdecydowani w 
działaniu. Radny stwierdził, że nie można mówić, że budżet został prawidłowo 
wykonany w chwili, kiedy likwiduje się Zakład Komunalny. Gdyby w 2013 
roku środki były prawidłowo wydatkowane to nie było by problemu z 
uchwaleniem budżetu na 2014r. 

Pani Skarbik wyjaśniła, że konieczna jest współpraca z RIO i nie ma 
możliwości, aby cokolwiek było naciągane. Zaznaczyła, że był problem z 
uchwaleniem budżetu na 2014 rok, ale było to wynikiem wysokości spłaty 
zadłużenia.

Wójt wyjaśnił, iż wielokrotnie spotyka się z przedstawicielami innych jednostek
i są oni zdziwieni, że w gminie Sońsk funkcjonuje tyle placówek (2 biblioteki, 2 
ośrodki kultury…) a to pociąga za sobą koszty. Ponadto Wójt zaznaczył, iż jest 
bardzo dużo potrzeb do realizacji i potrzeba na to ogromnych środków.



Maciej Wąsik, jako gości zabrał głos w przedmiocie i stwierdził, iż pozytywna 
opinia RIO jest wynikiem pracy księgowości. Budżet przekazany na inwestycje 
w ok., 15 % co jest nieznaczne w porównaniu do innych wydatków.
Ponadto zaznaczył, iż jedna z firm ma, co roku zwolnienie z podatku w 
wysokości 300 tysięcy.

Wójt wyjaśnił, ze corocznie z podatku zwalniana jest Zakład Usług Wodnych, 
aby nie podnosili opłaty za zużycie wody mieszkańcom.

Za - 9
Przeciw - 5

c) udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 2013
rok 
Przewodniczący Rady wyjaśnił zebranym, iż projekt uchwały był opiniowany na
poszczególnych komisjach.

Radny Kurowski stwierdził, że udzielenie absolutorium Wójtowi jest okazaniem
mu zaufania, o którym nie można mówić w chwili, kiedy Wójt jest osoba 
skazaną.

Przewodniczący Rady zaznaczył, iż udzieleniem absolutorium nie jest kwestią 
zaufania, ale wyrażenia opinii na okoliczność wykonania budżetu gminy przez 
Wójta w danym roku budżetowym.

W związku z licznymi wystąpieniami Pana Macieja Wąsika, które nie miały 
odzwierciedlenia w omawianych kwestiach, Przewodniczący Rady odmówił 
panu Wąsikowi udzielonego głosu.

Mecenas Anna Pogorzelska wyjaśniła zebranym, że do chwili, kiedy nie 
uprawomocni się uchwała rady gminy w kwestii wygaszenia Wójtowi mandatu, 
to Wójt ma pełne prawo do pełnienia funkcji.

Za -8
Przeciw -5
Wstrzymało się –1

d) Przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Sońsk na
lata 2014-2020
Pani Kierownik Halina Tymińska przedstawiła zebranym szczegóły Strategii…..
Wyjaśniła także konieczność podjęcia takiego programu w związku z 
obowiązującym prawem.



Za- jednogłośnie
e) program wspierania rodzin w gminie  Sońsk na lata 2014-2016

za- jednogłośnie

f) przyjęcie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2016 
a- jednogłośnie.

Pani Kierownik zaznaczyła, iż wszystkie podjęte uchwały wraz z załącznikami 
zostaną zamieszczone na stronie internetowej UG w zakładce GOPS-u.

g) przyjęcie regulaminu udzielania pomocy o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie gminy Sońsk 
za- jednogłośnie

Ad. 6
Kierownik GOPS przedstawiła informacje dotyczącą zasobów GOPS.
Ad. 7
Wójt przedstawił zebranym informacje o gospodarce odpadami komunalnymi 
prowadzonej na terenie gminy Sońsk. Zaznaczył przy tym, iż gmina osiągnęła 
nałożone przez Ministerstwo Ochrony Środowiska wskaźniki. 

Pracownik referatu Ochrony Środowiska zaznaczył, iż planowana jest zmiana 
regulaminu odbioru odpadów. Planowana zmiana ma dotyczyć np. ilości 
pojemników na odpady (1 na mokre i 1 na inne frakcje)

Ponadto pan Wiśniewski zaznaczył, iż w związku z niewywiązaniem się przez 
firmy odbierające odpady z obowiązku wyliczenia odpadów segregowanych 
toczy się postępowanie mające na celu ukaranie grzywna owych firm.  Łącznie 
w kwocie 3000 zł. 

Ad. 8
Sprawozdanie Wójta obejmowało informację o:
- udziale w negocjacjach dotyczących odbioru osadu 
- zmianach kadrowych wynikających z likwidacji Zakładu Komunalnego
- wyroku w sprawie oddalenia skargi na uchwalę Rady Gminy w sprawie 
wygaszenia mandatu Wójta
- trwających przetargach na drogi
- ponownym uruchomieniu punktu kasowego w Gąsocinie (w przypadku, jeśli 
punkt nie zostanie uruchomiony zostanie zerwana umowa z Bankiem 
Spółdzielczym)



Ad. 9  Informacja przewodniczącego Rady zawierała informację o:
- prowadzonych z mieszkańcami spotkaniach oraz bieżącej pracy rady

Ad. 10

Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z treścią pism, jakie wpłynęły do 
rady w okresie pomiędzy sesjami.

Ad. 11
Radny Piotr Kurowski przypomniał, iż na wcześniejszym posiedzeniu poprosił o
przygotowanie informacji o szacowanej wysokości dochodów wynikających z 
budowy elektrowni wiatrowych na terenie gminy Sońsk.

Ponadto radny zwrócił się z zapytaniem o to, kto odpowiada za przebieg 
zbliżający się wyborów.

Wójt wyjaśnił, że w kwestii wiatraków nie może się wypowiedzieć, bo nie zna 
wartości, o jakie pyta radny Kurowski.
W odpowiedzi na pytanie dotyczące wyborów, Wójt powiedział, iż osobą 
odpowiedzialną za przeprowadzenie wyborów jest, p. Klaudia Zimak. Spisy 
wyborcze przygotowuje USC, a obsługę informatyczną sprawuje, p. D. 
Wiśniewski.

Ad. 12

Wystąpienia zaproszonych gości.

Włodzimierz Drążek zabierając głos wspomniał o swoich przejściach przez 
okres ostatnich dwóch lat.
W swojej wypowiedzi zaznaczył, iż nie zna prawdziwego powodu zwolnienia. 
Ponadto przytoczył zapisy z wyroków, jakie zostały w jego sprawie wydane.  
Wyraził ponadto podziękowania osobom, które nie zostawiły go w trudnej 
sytuacji i wspierały w walce o dobre imie.

Ad. 13
Radny Marek Skibniewski złożył wniosek o sprawdzenie wydatków Zakładu 
Komunalnego od 01.01.2014-30.04.2014.

Ponadto radny zawnioskowali, aby Komisja Rewizyjna przeanalizowała 
wyjazdy służbowe wójta gminy.



Kolejny wniosek radnego dotyczył wyjaśnienia zobowiązania P. Bogdana 
Szczęsnego wobec OSP w Gąsocinie w kwestii tankowania oleju.

Radny Piotr Kurowski złożył wniosek dotyczący skargi na działania Wójta 
Gminy w kwestii braku działań pomocowych dla p. Pawlaka w Olszewce, 
którego grunty są systematycznie zalewane.
Kolejna skarga, jaką złożył radny dotyczyła działań Wójta w sprawie 
wytyczenia działki pod boisko w Burkatach. Radny zaznaczył, że oba problemy 
trwaj a przez ostatnie 4 lata i nic nie dzieje się w ich sprawie.

Radny Wiesław Piotrowicz złożył wniosek o wyjaśnienie, w jakim zakresie 
miała być remontowana droga objazdowa stanowiąca objazd pracowników PKP 
przez Koźniewo.

Głosowanie wniosków złożonych przez radnych.
1) za 13, 1 wstrzymał się 
2) za 11 wstrzymało się -3
3) za 12 wsytzymało się 2
4) za- jednogłośnie


